
Referat for møde i Østerbroskolens skolebestyrelse 13. juni 2022 
Østerbroskolen - Personalerum, kl. 17.00-18.00 med efterfølgende spisning 

Fraværende: Kristina. 

Tid Hvad Hvordan 

17.00 Dagsorden Til godkendelse 

17.05 Elevrådet 
Status på flytning af borde/bænke, ophængning af zonekort, aftaler om 
sidste skoledag. 
Torsdag den 16.6. afholdes det sidste møde, hvor der vil være hygge-
afslutning. 
Borde og bænke: der er borde og bænke – skal blot flyttes rundt. 
Eleverne i 9. klasserne har dog siddet og forberedt sig på disse. 
Sidste skoledag den 24.5.: 9. klasserne gjorde det godt. Dejlig og vellykket 
dag. 
Hvordan melder elevrådet ud til de resterende elever: 
Kontaktlærerne skal hjælpe elevråds-medlemmerne med at videregive nyt 
fra/indhente input til elevrådsmøderne. 
Dimission den 22.6.: afholdes i hallen kl. 17.00 
Fra sidste møde: zonekort vil blive hængt op til næste skoleår, som beskriver, 
hvor eleverne/klasserne må opholde sig i frikvartererne. 

Orientering ved 
Simon og Emma  

17.15 Ledelsens orientering   

 IT - Indbrud i udskoling, herunder økonomiske konsekvenser, + evt. nyt om 
udrulning af nyt udstyr 
Indtil videre er vi orienteret om, at kommunen erstatter pc’erne, og at der er 
en selvrisiko for skolen på samlet kr. 5000,-. 
Samtidig er vi blevet adspurgt om hvorvidt vi har behov for pc’erne eller om 
de kan gå ind i indkøbet af nyt udstyr. Vi har meddelt forvaltningens IT-
ansvarlige, at vi ikke mener, at vores erstatning skal gå ind i det samlede 
indkøb. Vi kan sagtens bruge erstatningen lokalt på Østerbroskolen. 

 Budgetstatus 
Vi arbejder pt. ud fra et budget, som balancerer omkring kr. 0,- ved årets 
udgang. Dog ser vi ind i en fremtid med elever, der dels er flyttet til 
skoledistriktet, dels ”allerede indskrevne elever, som har særlige behov og 
kræver visitation ud over de specialpædagogiske tilbud, vi har på 
Østerbroskolen. Dette vil belaste vores budget, og kan risikere at budgettet 
udviser et merforbrug ved årets udgang. 
Årsagen er bl.a. flere udgifter til elever med specialtilbud/særlige behov. 
Børn fra SUNDskolen bliver sluset ud til andre skoler, bl.a. Ellekilde og 
Sakskøbing. 
Hvis der sluses elever ud til Østerbroskolen, vil det første år være betalingfri. 
Hvad der sker herefter, ved man endnu ikke. 

 Ny-ansættelser 
Vi har ansat tre nye lærere og en PAU og en pædagog i et barselsvikariat. 
Alle har sagt ja, tak til jobbet, men papirerne er ikke endeligt på plads, så 
navnene kan ikke offentliggøres endnu. 
- Lærerne skal henholdsvis undervise på 
- anden årgang og i H/D 
- madkundskab og læseindsats 
- udskoling primært 7. årgang 

 Mundtlige prøver 
Prøverne i mundtlig dansk er gennemført i alle tre klasser og er afviklet fint. 
Prøverne i mundlig engelsk kommer inden for de kommende uger. 
Resultaterne for de skriftlige prøver kommer stille og roligt ind i det tempo 
censorerne får rettet opgaverne. 
Eleverne får den højeste karakter ud af prøvekarakteren eller årskarakteren. 

Afklarende 
spørgsmål til 
skriftlig 
orientering 



 Næste års skolebestyrelse – medarbejdervalg og konstitueringsmøde og 
forretningsorden 
Kommende skolebestyrelse ser ud som følger: 
Forperson : Christa Bækkel 
 (forældrevalgt) 
Næstforperson : Kasper Madsen
 (forældrevalgt) 
Bestyrelsesmedlem : Helle Nielsen 
 (forældrevalgt) 
Bestyrelsesmedlem : Jesper Sevecke
 (forældrevalgt) 
Bestyrelsesmedlem : Jonatan Clausen
 (forældrevalgt) 
Bestyrelsesmedlem :  Lene Selling Hansen
 (medarbejderrep.) 
Bestyrelsesmedlem :  Søren Rasch 
 (medarbejderrep.) 
Bestyrelsesmedlem : Elev 
Bestyrelsesmedlem : Elev 

Ang. næste års skolebestyrelse: Med fem forældrevalgte må tre medlemmer 
være valgt til enten 2 år eller 4 år, mhp. at sikre rullende valg. 

Første møde med den nye bestyrelse er den 15.8. 
 

 Elevtal – udvikling på årgange 
KMD ELEV  
Klasseoversigt 

  Skoleår  
 21/22 

Skærings-
dato 

01.08.2021 

Side 
1 af 1 

Skoleår  
 21/22 

Skærings-
dato 

01.01.2022 

Side 
1 af 1 

Skoleår  
 21/22 

Skærings- 
dato 

10.06.2022 

Side 
1 af 1 

Klassetype Klasseart Piger Drenge I alt Piger Drenge I alt Piger Drenge I alt 

3 Klasser (2) 0. trin 14 26 40 13 25 38 12 25 37 

3 Klasser (2) 1. trin 22 25 47 21 24 45 22 23 45 

3 Klasser (2) 2. trin 23 28 51 24 26 50 23 23 46 

3 Klasser (2) 3. trin 21 20 41 22 20 42 22 20 42 

4 Klasser (3) 4. trin 31 31 62 29 30 59 26 30 56 

3 Klasser (2) 5. trin 22 26 48 21 28 49 20 29 49 

3 Klasser (2) 6. trin 21 26 47 22 25 47 22 23 45 

4 Klasser (3) 7. trin 24 39 63 22 42 64 21 39 60 

4 Klasser (3) 8. trin 29 42 71 32 42 74 31 40 71 

4 Klasser (3) 9. trin 31 29 60 30 28 58 31 27 58 

2 Klasser (1) 0.-10. trin 3 10 13 2 9 11 3 9 12 

33 Klasser (25) 0.-10. trin 241 302 543 238 299 537 233 288 521 

Bekymring over, at børn flytter fra skolen – især i samme klasse. 
Plan om at lave lidt reklame for skolen. 
Forslag om at lave fælles ting på årgangen. 

 Evt. Nyt om trivselsmåling 2022 
Resultaterne er endnu ikke udkommet. 

 Analyse af undervisningsmiljøvurderingen 
Rapporter til de enkelte klasser udskrives så de kan se deres resultater inden 
sommerferien og arbejde med dem i kommende skoleår. 
Den overordnede rapport er vedhæftet.  

 Det kommende skoleårs skemaer 
Fagfordelingen er faldet på plads og brikkerne lægges i uge 24 i 
skemalægningsprogrammet, så et skema er på plads og til udlevering til 
eleverne inden sommerferien. 



 Afholdte / planlagte skole-hjemsamtaler og forældremøder 
Skolehjemsamtaler er afholdt i udvalgte klasser, og vi har til 
konstitueringsmødet i den nye skolebestyrelse punktet med kommende 
forældremøder på, således at vi kan få repræsentation af 
skolebestyrelsesmedlemmer i klasserne i kommende skoleår.  

 Respons på henvendelse om kommunens anlæg af anbefalede skoleruter 
samt evaluering forholdene for bløde trafikanter på Gedservej og evt. 
andre skoleveje. 
Ledelsen har ikke modtaget respons ud over, hvad der er fremsendt til 
skolebestyrelsen. 

 Publicering af principper vedtaget på maj-mødet (færdsel samt skole-
hjem/elevernes udbytte) 
Bliver lagt på hjemmesiden. 

 Status på principperne Undervisningens organisering og Elevernes udvikling 
i skolens fællesskaber 
Principperne er på vej rundt i afdelingerne for klargøring til 
skolebestyrelsesmøde i kommende skoleår. 

 Drøftelser med elevrådet om princip om fællesarrangementer 
Vi har koncentreret os om sidste skoledag og galla. Sidste skoledag forløb fint 
og dagen vil blive evalueret med personalet og naturligvis drøftet i 
kommende skoleår med kommende 9. årgang. 
Der var ønske om Galle fra enkelte elever på 9. årgang og vi bakkede som 
skole op om initiativet ift. at lægge location til, men eleverne/ forældrene 
bakkede ud, så der blev ikke afholdt Galla.  

 Garderober i SFO2 
Klasserne har fået knagerne i vindfanget til deres overtøj og placerer deres 
tasker ved ”glasburet” i mellemgruppen. Det fungerer rigtig fint. 

 Indretning af udskoling 
Vi afventer fortsat levering. 
Vi har meddelt, at vi forventer at det står klar pr. 1.8.22. 

 Nyt om Friheden 
Der er inviteret til arrangement om Friheden den 15.6., kl. 13.-16 
Prøver 
Eleverne klarer sig bedre mundtligt end skriftligt 
Karaktererne er meget fine i mundtlig. 

 
Bilag: Orientering med evt. underbilag 

17.25 Ordensregler 
Evaluering herunder af prøvehandling med indeordning.  
Evaluering af indeordningen, som blev lavet som en prøveordning for 
udskolingen. 
I bestyrelsen var der ikke kun positive tilbagemeldinger på prøvehandlingen 
med indeordning for udskolingen. 
Der er fortsat ikke ønske om indeordning fra Indskoling og Mellemtrin. 
Der var forslag om, men ikke stemning for at lade udskolingens indeordning 
være sæsonafhængig.  
Mange udskolings-elever er meget tit ude. 
Der var flertal (ikke enighed) om at lade udskolingens indeordning fortsætte. 
Eleverne fra 8. og 9. har mulighed for at forlade skolen, hvis der er samtykke 
fra forældrene. 
Ved mødet blev drøftet, hvilke holdninger der er i bestyrelsen til, at 
overbygningselever på daglig basis vandrer til Netto i deres pauser - dels i 
forhold til de daglige usunde indkøb, og at elevernes indkøb ikke harmonerer 
med skolens kostpolitik - og dels den ukendte faktor at elever kan fristes til at 
hapse/stjæle. Vi drøftede, om skolen følger op på dette med SSP; fx i fht. deres 
viden/erfaring om butiks-hapseri i skoletiden - bl.a. om eleverne er mere 
udsatte for at fristes hertil, hvis de ikke har penge til at handle på daglig 
basis?! 

Ledelsen 
fremlægger + 
fælles drøftelse 
og beslutning 



Eleverne anvender udgangsmuligheden til at opsøge boldbaner i 
boligkvarteret. Behovet kan ændre sig, når Friheden er etableret. 
Vi drøftede, hvorledes skolen forvalter opsyn med eleverne, og tilegner sig 
viden om hvilke elever der er uden for skolens matrikel med tilladelse - da 
skolen skal have overblik over, hvor eleverne er (om de er på skolen eller er 
gået) - fx ved brand eller PLOV. Dette ville ledelsen følge op på og finde et 
system for (fx med overbygningens medarbejdere). 
Ordensreglerne på hjemmesiden opdateres inden skolestart  
Bestemmelser om boldspil, cyklings-/rulleskøjteforbud, indeordning, 
sodavand/chips og adgang til at forlade skolens matrikel (i lyset af Friheden, 
færdselsprincip & planer om skolebod). 
Skolebod: vi er udfordret på muligheden for levering. 
Tilføjede sneregler: der er et område, hvor man gerne må kaste med sne. 
I området bag  hallen. 

Bilag: ordensregler 

17.40 Skolebestyrelsens årsberetning og dato for fremlæggelse. 
Årsberetning er endnu ved at blive udarbejdet og rundsendes til bestyrelsen 
pr. mail til godkendelse. 
Årsberetning fremlægges for forældre i tilknytning til næste skoleårs første 
skolebestyrelsesmøde den 15. august. 
På mødet den 15. august aftales mødedatoer for det kommende skoleår. 

Bilag: Årsberetning 2021-22 (følger) 

V/ Henrik 

17.45 Udarbejdelse af principper: Arbejdets fordeling blandt det undervisende 
personale.  
Skal tilføjes til årshjulet, så evaluering og evt. ændringer kan indgå i 
kommende skoleårs planlægning. 
Godkendt. 

Bilag: Principudkast  

Ledelsen 
orienterer + 
drøftelser + evt. 
godkendelse 

17.55 Evt. Afsked med 4 bestyrelsesmedlemmer.  

18.00 Spisning og uformel evaluering af skolebestyrelsesarbejdet  

 
Til kommende møde: 

 Skolens fag – udbudte valgfag og organisering af ‘timeløse’ fag 

 Gennemgang og drøftelse af UC-beskrivelse [udskudt fra sept. 2021. Afventer input] 

 Fortsat udarbejdelse og beslutning om lovpligtige principper 

 

 


